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Woord vooraf 

Met verwondering over de hoeveelheid aan onderwerpen en werk die we het 
afgelopen jaar weer hebben verzet met een kleine groep noeste werkers, sturen 
we u ons Jaarverslag 2017.  
 
Voor het tweede jaar zijn we nu gehuisvest aan de Kleine Tocht in Zaandam, 
waar we gelukkig steeds beter ingeburgerd raken. Het blijft echter een 
industrieterrein en het mist voor ons KMZ’ers toch de gezelligheid en de 
makkelijke bereikbaarheid van het kantoor aan de Stationsstraat. Maar, hier 
hebben we meer uitzicht. We zijn nog steeds blij met ons onderdak bij de 
Natuur- en Milieufederatie Noord-Holland.  
Er zijn in het afgelopen jaar enkele veranderingen in de personele bezetting 
geweest daar. KMZ is daar gelukkig een uitzondering op. Stabiel en duidelijk 
aanwezig, maar het is soms wel erg stil.  
Maar met de nieuwe directeur, de heer Sijas Akkerman gaat het met de MF 
hopelijk weer bergopwaarts. Dat is nog afwachten maar, gezien zijn plannen, 
verwachten wij een opwaartse lijn. En zicht op weer een jaar onderdak, gelukkig. 
 
Maandelijks hebben we onze vergaderingen van het dagelijks bestuur 
gehouden. En elke woensdag zijn zeker Anneke en Loek op kantoor bezig met 
van alles. Vaak komen er dan zaken naar boven die ons een reactie ontlokken 
en daarop gaan we dan ook in. Ook de voorbereidingen voor de ZNMKrant en 
de ZNMO-vergaderingen doen we met de bestuursleden. 
  
En dan een voorbeeld uit de activiteiten: we hebben in het verleden een 
inzaaiactie in Het Groene Buitenland in Assendelft gedaan, het ligt er nog steeds 
natuurlijk. Ook afgelopen jaar hebben we daar onderhoudswerkzaamheden 
verricht en er zijn gele kwikstaarten en patrijzen gespot. Kijk dat zijn van die 
kleine overwinningen waar we blij mee zijn. Dus ga daar, als je even op de fiets 
weg wilt, eens kijken aan de Groenedijk. Je moet er voor van de fiets af maar 
dan zie je ook wat moois. Neem je camera mee en stuur ons je beelden. 
 
We hopen u te mogen begroeten op onze jaarvergadering op 20 juni in 
Krommenie waar we weer een leuk programma voor u in elkaar hebben gezet en 
waarvoor u de uitnodiging achterop dit verslag vindt.  
 
Hier wil ik onze vele vrijwilligers waaronder de bestuursleden en hun 
achterbannen hartelijk danken voor hun inzet in het afgelopen jaar. Bij de vele 
onderwerpen die we weer hebben behandeld waren ze onmisbaar.  
 
 
Rita Melk, voorzitter 
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Bestuur Kontakt Milieubeheer Zaanstreek 

Voorzitter: Rita Melk - Dijkhuizen 
Secretaris: Anneke Hoogmoed - Jongh 
Penningmeester:  Gerrit Jan van der Schoor  
Leden: Ton Smit, Loek Vlaanderen 
Vrijwilligers:  Elsa Loosjes, Hans Mandjes, Josia Smulders 
Webmaster:  Jan Emmer 
 

Kantoor 

Voor het tweede jaar alweer zijn we dus gehuisvest op Kleine Tocht 4A in 
Zaandam, waar we op de woensdagen van 10.00 tot 15.00 uur het secretariaat 
delen met de Natuur en Milieu Federatie Noord-Holland, waarvan we de ruimte 
huren. We maken ook gebruik van hun faciliteiten zoals kopieermachine, 
vergaderruimte, archiefruimte. De vergaderingen van de Zaanse Natuur en 
Milieu Organisaties (ZNMO) worden hier ook gehouden.  
Omdat we afhankelijk zijn van de Natuur en Milieu Federatie waarmee we al 
meer dan 30 jaar een ruimte delen en verscheidene keren zijn meeverhuisd naar 
een nieuwe locatie, zijn we verheugd dat, onder de bezielende leiding van de 
nieuwe directeur Sijas Akkerman, het bij hen nu financieel iets beter gaat. 
 
Op kantoor wordt, behalve administratieve zaken zoals postverwerking e.d., ook 
dikwijls een voorzet gemaakt voor een onderwerp waarmee KMZ zich gaat 
bezighouden, hoe we dat gaan doen, wie het gaat doen en wanneer. Dit wordt in 
de bestuursvergaderingen verder uitgewerkt. Soms wordt de keuze ook bepaald 
door politieke beslissingen, of het inroepen van hulp door burgers zoals 
bijvoorbeeld door de werkgroep Rooswijk in verband met de verplaatsing van de 
Hockeyvelden van ‘de Kraaien’ naar de Fortuinweg aldaar.  
 
De lijnen binnen het kantoor zijn kort; we versterken elkaar, zeker ten aanzien 
van de kennis over de Zaanstreek. KMZ is met deze samenwerking zeer 
content. 
 

Website 
In het afgelopen jaar heeft Jan Emmer onze site weer onderhouden. Niet vaak 
genoeg naar zijn zin leveren we materiaal: een aankondiging, een stuk of een 
verslag met eigen foto’s, dat hij meestal snel – als hij niet op zijn zeilboot zit - op 
onze site zet. 
We hadden in 2017 weer ruim 25.010 ‘hits’ en dat betekende netto 8991 
verschillende bezoekers. Toch een mooi resultaat voor een niet zo erg 
veranderende site. Jan heeft zijn best weer gedaan, waarvoor dank. 
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Groen in de Zaanstreek 

Cursus Bomenkennis  

Omdat de cursus Bomenkennis van vorig jaar zo’n enorm succes is geweest – 
en aan het eind nog een wachtlijst van vijf wachtenden vertoonde - hebben 
Loek, Fred en Ed er nog een vervolgcursus aan vast gemaakt. Op 9 en 16 mei 
hadden we de grote vergaderzaal van ‘het Brandtweer’ in Koog aan de Zaan vol 
zitten met bomenliefhebbers. Uiteraard hebben de heren afzonderlijk van elkaar 
weer een boeiend verhaal met ook de nodige plaatjes verzorgd. Goed gedaan. 
Gezellige avonden met veel belangstellenden die ook met mooie vragen 
kwamen voor de heren die de cursus hebben gegeven. Het zaaltje van het 
Brandtweer was een goede keus, alleen jammer dat er in de bovenzaal ook iets 
te doen was en er boven tijdens de pauze daar het toilet achter elkaar gebruikt 
werd waardoor we het afgevoerde, door de leiding die in de ruimte liep, met veel 
geklater konden volgen. Maar de cursisten waren zeer tevreden.  
We hopen volgend jaar weer een (andere) cursus te kunnen geven.  
 

Bomenexcursie  
Aansluitend aan de cursus Bomenkennis heeft Loek in samenwerking met de 
andere cursusleiders nog een bomenexcursie verzorgd, op 23 mei. Met een 
aantal leden zijn zij het Darwinpark in gegaan om daar de opgedane kennis te 
testen.  
 

Bomen geplant in Koogerpark te Koog aan de Zaan 

Na twee eerdere plantacties en evenveel mislukkingen hebben we - na de korte 
cursus over bomenen hun eisen aan de omgeving, die wij in de Fabriek 
bijwoonden - toch maar weer een tweetal bomen aangeschaft voor het 
Koogerpark in Koog aan de Zaan. 
Van de prachtige boomkorven die om de eerdere aanplanten heen stonden lag 
er al een klaar in de bosjes van het park om ‘opgehaald’ te worden door een of 
andere onverlaat. 
Na die korf op eigen en afgesloten terrein veiliggesteld te hebben hebben we 
toch weer ’n nieuwe boom aangeplant. Nu hebben we in april na een tip van Ina 
Vlaanderen twee mooie ceders bij Hornbach in Zaandam aangekocht. Na 
plantgaten te hebben gegraven en die van water, wormen en verse compost 
onderin te hebben voorzien, hebben we de bomen en de korven neergezet.  
We geven de bomen voorlopig om de dag nog een gieter water en dan hopen 
we dat ze voorspoedig gaan groeien. 
 

De Kleine Wildernis 

‘Tiny Forest’ is gelegen aan de Twiskeweg in Zaandam. Loek en Ton hebben 
aan dit project meegewerkt, samen met nog vele anderen en ook leerlingen van 
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een school uit de omgeving. De doelstelling is om de natuur in de stad te 
brengen.  
Het Instituut voor Natuurbeschermingseducatie (IVN) is de grote aanjager van dit 
project en heeft dit jaar een aanmoedigingsbedrag van de Postcodeloterij 
gekregen van 1,8 miljoen om natuur en beleving in de stad te brengen. Natuur 
maakt de leefbaarheid groter in de verstedelijkte omgeving en zo de afstand 
tussen mens en natuur kleiner. Men denkt dat met zo’n Tiny Forest (een keine 
wildernis) voor de deur de omwonenden geprikkeld worden tot nieuwsgierigheid 
naar de natuur en dat zo’n bosje in de buurt de mensen de kans geeft om de 
natuur in eigen leefomgeving te ontdekken. 
 

Exotenbeleid 

Het verontrustte ons dat de Reuzenberenklauwen in de Zaanstreek overal uit de 
grond te voorschijn komen. Hoe zijn die afdoende te bestrijden? In ‘Probos’, een 
uitgave van de universiteit van Wageningen, gaf men verschillende methodes 
van bestrijding.  
De beste methode 
is het uitgraven van 
de plant en het 
wortelgestel. Met 
een aantal mensen 
van de stichting 
Kalverpolder zijn 
we daarmee 
begonnen langs de 
Kalverringdijk. Er 
werden daar zo’n 
500 stuks van deze 
planten verwijderd. 
De EU heeft een 
exotenlijst 
samengesteld; 
daarop staan o.a. 
Japanse duizendknoop, reuzenberenklauw, reuzen springbalsemien en 
waterwaaier. Deze laatste, een waterplant, is een enorm probleem voor het 
Hoogheemraadschap. De woekering van deze plant veroorzaakt dat kleinere 
sloten en watergangen niet meer doorstromen en geen zuurstof meer bevatten 
voor het onderwaterleven. Ook verstoppen ze pompen, sluisjes en gemalen.  
De vraag hoe de reuzenberenklauw te bestrijden heeft KMZ ook bij de gemeente 
Zaanstad aangekaart. Er is afgesproken dat we eerst eens gaan inventariseren 
waar en hoeveel berenklauwen er in de gemeente staan. Aan de Wezelstraat in 
Koog aan de Zaan bijvoorbeeld stonden 250 reuzenberenklauwen, maar ook op 
verschillende terreinen van eigenaren als ProRail, Rijkswaterstaat, Provincie, 
KFC, gemeente, rioolgemaal en een projectontwikkelaar. Als een eigenaar niet 
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meewerkt is het bestrijden dweilen met de kraan open. Vandaar dat we de 
gemeente om medewerking vroegen. 
 
Wat er moet gebeuren 
Er moet gezorgd worden voor een goed beleidsplan. Veel meer voorlichting over 
exoten als de reuzenberenklauw, Japanse duizendknoop en springbalsemien. 
Oproepen 
tot 
bestrijding 
van 
invasieve 
exoten is 
nodig. Dit 
vereist wel 
heel 
duidelijke 
voorlichting, 
om schade 
aan de 
inheemse 
natuur te 
voorkomen. 
Het publiek 
moeten we bij de uitvoering van het beleid betrekken en oproepen om geen 
invasieve exoten te kopen, te planten, of te laten ontsnappen.  
Ook moet men oproepen 
om meldingen te doen naar 
een centraal punt, zodat de 
gemeente direct kan 
optreden. En bestrijding 
coördineren, zodat 
voorkomen wordt dat de 
ene terreinbeheerder 
bestrijding uitvoert, terwijl 
de andere, zijn buurman, 
niets doet. Dat is dan 
dweilen met de kraan 
open.men moet stimuleren 
dat de bestrijding 
daadwerkelijk plaatsvindt, 
eventueel met financiële 
prikkels door subsidies. 
KMZ hoopt op een degelijke 
gemeentelijke en 
provinciale aanpak. 
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Ruimtelijke Ordening 

A7 – A8 

In het kader van de plannen met de verbinding A7-A8 heeft Rita op 11 mei 2017 
een informatieavond bijgewoond. Hier is ook gesproken over het voornemen een 
PlanMER en Structuurvisie ter inzage te leggen tussen 16 mei en 26 juni 2017. 
De betrokken bestuursorganen en wettelijke adviseurs zijn geraadpleegd. 
Op het stuk ‘reikwijdte en detailniveau’ van de PlanMER zijn 37 individuele 
zienswijzen binnengekomen, 28 van particulieren, 7 van belangenorganisaties, 2 
van bedrijven. In februari / maart 2018 wordt de Nota van Antwoord verwacht. 
Het is een zeer lang lopend en ook moeilijk traject vanwege de vele belangen 
die in het gebied spelen. KMZ heeft steeds weer gewezen op het probleem van 
de aansluiting met de verbinding A8-A9 en de daarbij horende vermeerdering 
van het verkeer op de weg van en naar de Coentunnel. 
  

A8 – A9 
Dit jaar was er een klankbordgroep om dit al 40 à 50 jaar slepende probleem bij 
Krommenie te proberen op te lossen. Zeven varianten waren er in het begin 
waarvan er al snel vijf afvielen.  
Inmiddels is niet meer het Rijk, maar de Provincie uitvoerende instantie. Er 
bleven twee plannen over, maar door tussenkomst van gedeputeerde mevrouw 
Post van de provincie kregen we de Golfbaanvariant er weer bij. Het is nu aan 
de provincie om te beslissen. Vanuit de gemeenten is er een aparte 
overleggroep gevormd. Maar omdat de Golfbaan- en de Heemskerkvariant door 

de Stelling van Amsterdam 
(Werelderfgoed van 
UNESCO) zullen gaan is er 
aan ICOMOS (International 
Council of Monuments and 
Sites) gevraagd of dit 
allemaal wel kan en mag. 
Deze instelling heeft gesteld 
dat dat niet kan en de 
Stelling de grote kans loopt 
haar status van 
werelderfgoed te gaan 

verliezen. Het is nu stil rond de keuzes. Onze keuze is en blijft: geen nieuw asfalt 
erbij; los het maar op via bestaande wegen en aanpassingen daaraan om de 
kwaliteit te verbeteren.  
 
In het kader van de discussie rond de A8 - A9 zijn Loek en Ton op 23 januari, 13 
februari en 27 maart naar de klankbordbijeenkomsten geweest. Er was nog een 
extra vergadering op 3 april en er is nog een speciale brief gezonden die mede 
door KMZ is ondertekend. Deze was gericht aan de commissie MER en is op 3 
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mei 2017 verzonden. Er gaat een hoop tijd en energie zitten in dit soort 
bijeenkomsten en correspondentie. Tot nu toe met weinig resultaat, maar we zijn 
wel blij dat we de vinger steeds aan de pols hebben gehouden. 

 

Actie Steenbreek in de gemeente Zaanstad  

Bij De Groote Weiver in Wormerveer werd op 23-4-2017 door de gemeente 
Zaanstad een tuinmarkt georganiseerd in het kader van de landelijke actie 
Steenbreek (die al in 2016 is gestart). De tuinmarkt werd gehouden bij De 
Groote Weiver in Wormerveer. 
Daar hebben we natuurlijk met veel plezier aan meegedaan. We hebben ook 
voorgesteld zo’n tuinmarkt eens in de twee jaar te gaan houden, ook om de 
onderlinge contacten met weer andere organisaties en hun vrijwilligers warm te 
houden. De gemeentelijke projectleider stelde voor dat KMZ dat dan maar op 
zich moest gaan nemen. Daar denkt KMZ nog wel even over na, want met ons 
kleine maar gouden vrijwilligersbestand moeten we wel selectief zijn en voor 
kwaliteit gaan.  
Het was een wel koude maar zonnige dag en we hebben aan het eind ook nog 
een buitje over ons heen gehad. Ton, Josia, Loek, Anneke en Rita hebben over 
de dag de stal die we toebedeeld hadden gekregen bemenst. Met veel plezier 
hebben we kranten en folders over de bomen, de Actie Steenbreek en natuurlijk 
ons zelf uitgedeeld. Heel veel mensen hebben we gesproken en dat is ook altijd 
goed. 
Er waren natuurlijk meerdere deelnemers. Denk aan De Groote Weiver, Het 
Groene Buitenland, de gemeente Zaanstad zelf, het Hoogheemraadschap en 
Staatsbosbeheer. 
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Verhuizing hockeyclub naar Fortuinveld te Rooswijk 

In 2015 vernamen we van bewoners uit Rooswijk dat hockeyvereniging ‘de 
Kraaien’ uit Wijde Wormer naar het Fortuinveld in Rooswijk wil gaan verhuizen. 
De beoogde nieuwe locatie ligt echter in de directe nabijheid van Natura 2000 
gebied Polder Westzaan en grenst aan het veenweidegebied van het Guisveld. 
We maken ons zorgen over de bijzondere en door de wet natuurbescherming in 
Nederland en binnen Europa beschermde flora en fauna. Denk dan aan de 
Noordse woelmuis, waterspitsmuis, diverse vleermuissoorten, w.o. de 
meervleermuis, vele vogels waaronder roerdomp, kieviet, de bruine kiekendief 
en buizerd, en daarbij ook de rugstreeppad en vissen zoals de kleine 
modderkruiper en de bittervoorn.  
 
De hockeyclub (nu ca. 650 leden en naar hun streven doorgroeiend naar 900 -
1.100 leden) is zich blijven richten op verhuizen naar het gebied bij de 
Fortuinweg en heeft hiervoor veel gelobbyd bij de gemeenteraad. De gemeente 
Zaanstad heeft al in 2016 voor deze verhuizing ruim 6 miljoen euro vrijgemaakt. 
Er is op de huidige locatie (eigendom van de vereniging) nog plek genoeg om uit 
te breiden met een derde veld en de parkeerruimte is daar enorm, terwijl er in 
Rooswijk veel minder parkeerruimte voorhanden zal zijn. Wij zien geen 
maatschappelijke noodzaak voor deze verhuizing. 
Het gaat om de aanleg van drie kunstgrasvelden, bouw van kantine, 
kleedkamers en aanleg van min. 80 parkeerplaatsen en het plaatsen van 
lichtmasten.  
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Dit gaat o.a. gepaard met: 

 vervuiling van de watergangen die hier zijn, zoals door besproeiing met 
chemische middelen ter onderhoud van de kunstgrasvelden; 

 extra verkeer bij de aanleg en gebruik van de velden; 

 permanente overlast door geluid en licht (ook van de auto’s) waardoor o.a. 
diverse vogels en vleermuizen dit gebied zullen mijden. 

We hebben samen met de ‘Werkgroep Natuurgebied Fortuin’ en Milieufederatie 
Noord-Holland tegen het doorgaan van dit plan bezwaar gemaakt. We hopen 
nog enig tegenwicht te bieden want de negatieve effecten zullen niet beperkt 
blijven tot het plangebied en tot ver in de omgeving hun weerslag krijgen op de 
daar voorkomende flora en fauna.  
De Werkgroep Natuurgebied Fortuin stelt als alternatief voor om op deze plaats 
een natuurpark te maken met eenvoudige voorzieningen zodat de hele buurt van 
de natuur vlak bij het Natura 2000-gebied kan genieten. Hiermee kunnen dan 
ook de natuurwaarden intact blijven en dit zal geen verslechtering betekenen 
voor natuur en milieu. Bovendien zal dit kunnen bijdragen aan meer sociale 
cohesie in de omgeving en zal dit veel minder hoeven te kosten dan de 
verhuizing van de hockeysport naar deze plaats. Maar men zet door. Voor de 
nieuwe sportlocatie zullen 153 bomen gekapt moeten worden. Hiervoor is al een 
omgevingsvergunning afgegeven. Een deel van de bomen zijn nu meer dan 40 
jaar oud en hebben een eigen biotoop. 
Gedurende enkele maanden, tot in september 2017, heeft er een 
natuuronderzoek plaats gevonden. De uitkomst ervan vinden we niet 
hoopgevend. Als we onze eigen deskundigen ernaar laten kijken hebben zij zo 
hun aanmerkingen op de uitvoering. De richtlijnen die voor zo’n onderzoek zijn 
opgesteld zijn niet goed gevolgd en dus is een vergunningafgifte op grond 
hiervan, een slechte zaak vinden wij. 
De gemeente heeft hier ook voorbarig geacteerd, want vóórdat het ecologisch 
onderzoek heeft kunnen plaatsvinden, is er al een aanvraag door de gemeente 
voor de kap van bomen in dit gebied gedaan. Deze kap is toen teruggedraaid na 
verzoek van buurtbewoners, KMZ en MF. We hopen dat het laatste woord over 
dit plan nog niet gezegd is. We blijven dit onderwerp ook het komende jaar 
volgen. 

 

Groen- en Waterplan  
Op 16 juni 2017 schreven we als KMZ het College een brief.: 
“Woensdagavond (14 juni) zijn de groene groepen uit de Zaanstreek weer 
bijeengeweest in het Zaans Natuur en Milieu Overleg. 
Daar kwam ook het Groen- en Waterplan aan de orde […] Enkele organisaties 
hebben hierop hun zienswijze al naar de gemeente toegezonden maar vinden 
dat het zeer kort dag is geweest om een goed onderbouwde reactie te geven”.  
“Wij hebben begrepen dat het Groen- en Waterplan pas in september werkelijk 
in uw raad aan de orde komt en wij willen u dan ook verzoeken of het nog 
mogelijk is dat de groene ZNMO-groepen hun zienswijzen nog nader 
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aanscherpen. We moeten met dit plan uiteindelijk weer een lange tijd voort 
kunnen en het is onzes inziens dan ook van zeer groot belang dat er een 
degelijk plan komt te liggen”. 
“De stichting Kalverpolder, OBW, Belangengroep Nauerna en KMZ hebben 
onderling afgesproken na half juli bijeen te komen om het Groen- en Waterplan 
nogmaals onder de loep te nemen en u dan een gedegen en goed onderbouwde 
visie mee te geven voor de toekomst van het groen en het water in de 
Zaanstreek”. 
Aldus is geschied, maar hoewel we wel nog enige nuances konden aanbrengen, 
vinden we het niet echt overtuigend geworden. Helaas is het onderwerp door 
wisselingen in de projectaansturing ook niet goed afgewikkeld. We zitten als 
groene organisaties opgescheept met een naar onze mening ondermaats plan 
waarbij de gemeente geen vaste - te bereiken - punten op de horizon zet. Het is 
dat we in een veengebied zitten maar je zou haast zeggen dat het groen- en 
waterplan nu is gebouwd op los zand.  

Rozengrachttoren  

KMZ heeft een zienswijze inzake de voorgenomen bouw van hoogbouw aan de 
Rozengracht in Zaandam naar de gemeente gestuurd. We wilden graag enkele 
overwegingen onder de aandacht brengen van de raad. Als er voor de ‘overloop’ 
van Amsterdam gebouwd moet gaan worden dan: zeker niet! Wel voor onze 
eigen (startende)jongeren en niet bemiddelde ouderen. Binnenstedelijk dan 
natuurlijk. Maar niet met een al te ‘hoogstedelijk’ karakter en mét een duidelijke 
‘limiet’ – van hooguit vier etages. 
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De gebouwen moeten 
namelijk passen in de 
Zaanse omgeving en deze 
omgeving zeker niet nadelig 
beïnvloeden: bouw naar 
behoefte van de bewoners 
van onze gemeente - en 
daarbij: niet iedereen wil in 
hoogbouw wonen. Dus blijft 
een mix van lage en hogere 
bouw het meest voor de 
hand liggend. Daarnaast 
moeten de nieuwe woningen 
ook financieel bereikbaar zijn 
voor met name jongeren 
(starters) en ouderen. Bouw 
alleen toekomstbestendig 
(aangepaste woningen voor 
lichamelijk beperkten en 
ouderen). Nul op de meter. 
Niet aangesloten op het 
gasnet, en voorzien van 
zonnepanelen en 
warmtewisselaars. Laat de 
oren niet hangen naar 
projectontwikkelaars met hun 
vlotte babbel. Zorg dat ook 
oudere en beperkte mensen de woningen optimaal kunnen gebruiken. Juist 
midden in de stad en bij de OV-knooppunten is dat van wezenlijk belang. Stel als 
gemeente harde eisen aan de bebouwing op de grond die je - voor lange tijd - 
ter beschikking stelt. Ook heel belangrijk zijn groene daken en groenere gevels 
en een groene omgeving. Dit om verstedelijking en verstening te compenseren. 
Maak dus van te voren een gedegen groenplan en kleed het aan met voldoende 
bomen van een goede kwaliteit en formaat. Zorg ook dat deze groenaanplant 
niet binnen de kortste keren weer door grondwerkzaamheden verstoord wordt 
zodat het aangebrachte groen ook werkelijk kans krijgt zich behoorlijk en tot nut 
van het binnenstedelijk milieu en dito klimaat te ontwikkelen. En dat er ook op de 
lange termijn budget is voor het onderhoud eraan. 

Rosariumvriendentuin  

In de Rosariumvriendentuin is samen met bewoners van het naastgelegen 
Rosaruimhorst ‘getuind’. Tot groot plezier van een aantal bewoners en 
omwonenden daar ( zie de foto voorop dit jaarverslag). Ook volgend jaar gaat 
Ton hiermee verder. 
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De Groote Weiver  

Naar aanleiding van de Actie Steenbreek in 2016 was er nu een tuinmarkt om 
informatie, materialen en oogsten te scoren, om zelf in je tuin aan de slag te 
gaan en om je tuin groener te maken. KMZ had samen de de tuinvereniging ‘Het 
Groene Buitenland’, de ‘School- en Kindertuinen Assendelft-Noord’ daar een 
kraam met spullen, zoals o.a. plantzaadzakjes met wilde bloemenzaden en 
folders om in 7 stappen een makkelijke groene tuin te creëren die verkoeling en 
wateropvang geeft en bijdraagt aan de biodiversiteit.  
 

School- en Kindertuinen 

Afgelopen jaar is er weer heel wat ‘getuint’ op twee scholen te weten ‘BSO’ en 
‘de Faam’. Er zijn weer kindertuinen en er is ook een tuincursus voor kinderen 
buiten schooltijd gegeven, dit om kinderen buiten de lesuren de mogelijkheid te 
geven te tuinieren. Danielle de Ruiter is Tons vervanger in de toekomst en er is 
voor haar een betaalde functie gecreëerd. Dat is een heel goede ontwikkeling. 
Het houdt ook in dat ze kinderen die even niet in school kunnen zijn vanwege 
hun handicap op moet vangen en begeleiden.  
 

Verder bezochten we nog: 

 Afsluiting Herstelproject Kalverpolder op 23/3-2017  

 3 jaarlijkse Landschapstriënnale georganiseerd door de Natuur- en 
Milieufederatie Noord-Holland op 20/9-2017  

 Schone Scheepvaart: 1/11-2017  

 NZKG Jaarcongres: 23/11-2017  
 

Milieu  

Omgevingsraad Schiphol (ORS)  
Onze clustervertegenwoordiger in de Omgevingsraad Schiphol namens het 
Polderbaan Buitengebied is de heer Gerard Jägers. Hij vertegenwoordigt ook – 
samen met onze wethouder Milieu - alle inwoners van onze gemeente in de 
Omgevingsraad Schiphol. Bijna wekelijks brengt hij via de mail verslag uit over 
de stand van zaken rond Schiphol. 
 
Schiphol en nu ook Lelystad zijn vrijwel dagelijks in de pers. Een groot deel van 
de onderwerpen gaat over de mogelijkheden in de toekomst van de twee 
luchthavens. Die mogelijkheden worden door allerlei factoren bepaald. Dat 
begint natuurlijk met de fysieke en logistieke mogelijkheden. Een baan kan maar 
een bepaald aantal starts en landingen verwerken. Verder speelt de veiligheid 
een grote rol. Het banenstelstel van Schiphol is ingewikkeld. 
Vliegtuigbewegingen mogen niet te dicht bij elkaar in de buurt komen. Ook lopen 
er allerlei onderzoeken over fijnstof en de effecten ervan op de gezondheid. 
Steeds belangrijk is de hinder die de luchtvaart geeft. 
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De hinderberekeningen gaan uit van de huizen die er in 2005 stonden. Dat kan 
goed zijn om het effect van de vliegvloot te bepalen, maar als maat voor de 
hinder is dat natuurlijk ongeschikt. Het getelde aantal woningen (= gemeten) zou 
hier nu als uitgangspunt gehanteerd moeten worden. 
In de berekeningen wordt uitgegaan van de prognoses van het aantal vluchten 
en wijzen van vliegen. Maar je zal maar in Castricum of Limmen wonen waar het 
aantal nachtvluchten verdubbeld is en de hinder niet exact gemeten wordt. Daar 
heb je niets aan die 
berekende hinder. 
Sowieso is het 
aantal 
nachtvluchten 
hoger dan is 
afgesproken. Je 
moet uitgaan van 
de daadwerkelijke 
situatie, naar aantal 
vluchten en wijzen 
van vliegen. Een 
voorbeeld. De 
berekeningen gaan 
voor dalend 
verkeer uit van 
glijvluchten. De 
gemeten hinder zal 
vaak slechter 
uitkomen omdat uit 
onderzoek van 
PVRC (Platform 
Vlieghinder Regio 
Castricum) en de 
Omgeving dienst 
IJmond blijkt dat er 
in de praktijk lang 
niet altijd volgens 
de 
glijvluchtmethode 
gedaald wordt.  
Er zijn rond 
Schiphol wel allerlei meetsystemen. Voor zover bekend, wordt daar weinig mee 
gedaan en kan daar meer uit gehaald worden.  
Gevolg van de rekenmethode die neerkomt op het onderschatten van de hinder 
is bijvoorbeeld dat als je ernstige hinder ondervindt, maar buiten een 
vastgestelde hindercontour woont, je geen steun voor isolatie krijgt omdat je 
officieel (=berekend) geen hinder hebt. Als je als bewoner van een gebied veel 
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te klagen hebt, maar buiten de hindercontour valt, mag je niet meepraten in de 
Omgevingsraad Schiphol (geldt bv. voor gemeente Heiloo). Het gevolg is ook dat 
als de berekende hindercontour kleiner is dan de echte contour, er huizen 
gebouwd worden waar al op voorhand van bekend is dat ze relevante hinder 
zullen gaan ervaren (of je nu als bewoner wel of niet vooraf ervoor getekend 
hebt, dat je op de hoogte bent). En als de Stichting Leefomgeving Schiphol 
binnenkort projecten gaat subsidiëren, gebruikt die dan de voor Spaarndam 
berekende waarden, volgens de oude of de nieuwe methode of de werkelijke 
hinder? 
 
Daarom dit pleidooi: ga bij de beoordeling van het effect van Schiphol niet alleen 
uit van berekeningen maar ga ook uit van de werkelijkheid als die wezenlijk 
afwijkt van de berekeningen. De verloren geloofwaardigheid van Schiphol zou er 
iets door teruggewonnen kunnen worden. “Schiphollen’ betekent nu al: iemand 
in de maling nemen.  

 

Acties  

Vuurwerkoverlast  

We hebben een aantal gemeenteraadsleden ondersteund in de strijd tegen 
vuurwerkoverlast. Het gaat hierbij niet alleen om gevaar voor mens, dier en 
milieu maar ook om andere overlast. We hebben het door de GroenLinks fractie 
in de raad opgestelde Vuurwerkmanifest ondertekend. De fractie heeft dat 
aangeboden aan de interim burgemeester Vreeman. KMZ was daarbij aanwezig. 
 
De Onderzoeksraad voor Veiligheid bracht over dit onderwerp een rapport uit 
met de aanbeveling om knalvuurwerk en vuurpijlen in de ban te doen. Ook 
artsenorganisaties, burgemeesters en de politie bepleiten het aan banden 
leggen van vuurwerk. Daarvoor in de plaats zouden we liever zien dat er óf een 
óf twee professionele vuurwerkshows met Oud en Nieuw worden georganiseerd, 
maar beter is nog te denken aan een ander evenement. Denk dan aan een 
waterorgel met lichteffecten op de Voorzaan of iets met laserlichten in Zaandam 
en Krommenie. Dan is er tenminste ook nog minder vervuiling van grond, water 
en lucht.  
 

Nacht van de Nacht 28 oktober 2017 
Jaarlijks stellen we deze vraag tijdens deze avond: waar is het in deze nacht in 
het Zaanse nog echt donker?  
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Ook dit jaar hebben we de boswachters van Staatsbosbeheer weer bereid 
gevonden om onze gasten rond te varen door de donkere avond. Na als 
onderwerp al vele jaren een landdier dat in het Guisveld voorkomt als mascotte 
te hebben gehad dachten we nu met de vraag ‘Wat voor vissoorten en exoten 
komen voor in het Guisveld ?’ weer eens een andere insteek te hebben.  
Afspraken gemaakt met een plaatselijke beroepsvisser die ons hierover een en 
ander zou kunnen vertellen maar helaas moest hij die avond afhaken door 
familieomstandigheden. 
Over op plan B. We hadden in de weken voorafgaand aan de Nachtviering met 
een foto van Ed Romeijn van de fel verlichte Lassie-fabriek in Wormer het 
genoemde bedrijf aangeschreven met de vraag of het mogelijk zou zijn om 
tijdens de avond en nacht de verlichting uit te doen. 
En dat is gebeurd. Goede actie dus van de Lassie-directie. 
Alle opvarenden hebben 
kunnen checken dat het licht 
inderdaad uit was. We hadden 
een op A3 afgedrukte 
vergroting van de 
meegestuurde foto bij ons 
zodat men kon zien dat het 
licht echt uit was. Volgend jaar 
zetten we hier weer op in, want 
er zijn heel veel bedrijven langs 
de Zaan die - vaak gelijk met de straatverlichting - de aanlichting van hun 
panden aanzetten en die kunnen die dan ook meteen weer uitdoen. 
Rond 22.00 uur was de boot weer terug bij de SBB-boerderij alwaar warme 
chocolademelk, koffie, thee en koek wachtten. Daar hebben we met zijn allen 
nog even onze ervaringen en waarnemingen uitgewisseld. We hadden dit jaar 
ook een aantal bijzondere passagiers aan boord. Namelijk zowel een 
medewerkster als de directeur van de Milieufederatie met zijn dochter.  
We hopen dat het niet de laatste keer is geweest. SBB had dat aangegeven 
maar we gaan als KMZ voor de zomervakantie nog met hen in overleg. Dus 
(misschien) tot volgend jaar. 
 

Open Kalverpolderdag 

Op zondag 18 juni hield de Stichting Kalverpolder open dag. Het was die dag de 
warmste dag van het jaar of, in ieder geval, een goede tweede. KMZ stond deze 
keer niet op het terrein bij de bunker aan de Kalverringdijk met een stand maar 
op de Kooiakkers samen met de KNNV.  
De Kooiakkers is een gedeelte van de Kalverpolder waar de KNNV 
werkzaamheden verricht. Het gaat hier om bloemrijk rietland. Het terreintje is 
gelegen aan de Leeghwaterweg en alleen toegankelijk als er gewerkt wordt, en 
dat is op elke woensdagochtend en elke eerste zaterdag van de maand, en op 
de Kalverpolderdag. 
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Er kon vanaf het terrein bij de bunker aan de Kalverringdijk een rondvaart 
gemaakt worden met een tussenstop op de Kooiakkers (met rondleiding), en op 
de uitkijktoren achter Het Zaans Museum. Het is verbazingwekkend hoe rustig 
en hoe mooi het hier is. Maar ook hoeveel werk er moet worden verzet om het 
zo te houden. 
 
Het is zeker de moeite waard om een keer naar de de Kalverpolderdag te gaan. 
 

 

Diversen  

Jaarvergadering  
Op 21 juni 2017 hebben we in de bunker aan de Kalverringdijk van de Stichting 
Kalverpolder onze jaarvergadering gehouden. Flinke belangstelling. Ook een 
oud bestuurslid en haar man en ook enkele bestuursleden van de KNNV waren 
aanwezig. We zijn eerst gaan varen naar een stuk land in de polder en zijn daar 
nog uitgestapt. Kregen daarbij een rondleiding door Loek en de mannen van de 
Stichting Kalverpolder. Daarna zijn we teruggaan naar de bunker waar we onze 
jaarvergadering volgens de agenda hebben afgewerkt. Zie hiervoor het verslag 
van de vergadering. 
 

Samenwerking met andere organisaties  
Belangengroep Nauerna 
Bomenstichting 
Fietsersbond afd. Zaanstreek 
Gemeente Zaanstad (Adoptiegroen) 
GroenLinks (Vuurwerkmanifest)  
Hart voor Stad 
Koninklijke Nederlandse Natuurhistorische Vereniging (KNNV) 
Landschap Noord-Holland 
Longpunt Zaanstreek van het Longfonds 
Milieudefensie afd. Zaanstreek 
Natuur en Milieufederatie Noord-Holland 
Omgevingsraad Schiphol 
Staatsbosbeheer Zaanstreek 
Stichting De Groote Weiver 
Stichting Kalverpolder  
Ver. Ongeschonden Behoud Westzanerpolder 
Vogelberschermingswacht afd. Zaanstreek  
Zaans Natuur en Milieu Centrum  
Zaanse Energie Koöperatie 
Zaans Natuur en Milieu Overleg 
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Zaanse Natuur en Milieu Krant 

Het is in 2017 weer drie maal gelukt de Zaanse Natuur- en Milieukrant te laten 
verschijnen. We hangen er meestal een actueel thema aan vast.  
Loek benadert via de mail de in het ZNMO vertegenwoordigde organisaties met 
de vraag of zij nog stukken voor de krant hebben. We bellen of mailen een 
weekje later nog wel een keer en dan verschijnen er meestal wel bijdragen voor 
de nieuwe uitgave. Met vereende krachten komt toch steeds alles weer op tijd 
klaar.  
De krant wordt door een groep vrijwilligers op kantoor klaargemaakt voor de 
bezorgers. Meestal een aantal gezellige uurtjes met elkaar om meteen van 
gedachten te wisselen.  
Ook hebben we binnen de wijken gelukkig de nodige bezorgers die de krant bij 
ieder in de bus gooien. Het scheelt ons enorm aan portokosten door hun inzet. 
Dus voor de mensen die deze taak voor ons verrichten: ‘Veel dank daarvoor’. 
 
 

Plannen voor het jaar 2018 

In het jaar 2018 gaan wij ons o.a. bezig 
houden met: 

 Cursus Bomenkennis. 

 MEER groen, zelf DOEN!  
Stimuleren door het ontwikkelen en 
uitgeven van een folder over meer 
groen in en rond de stad, straat, 
buurt en huis. Folders laten 
drukken en verspreiden in de 
Zaanse Natuur- en MilieuKrant. 
Overige folders meenemen naar 
bijeenkomsten en uitdelen op 
publieksdagen zoals bijvoorbeeld 
de Kalverpolderdag. 

 Vervolg Actie Steenbreek (40% 
steen – 60 % groen). 

 Vervolg Exotenbeleid. Hoe gaan 
we hiermee om? 

 Cursus Biologisch tuinieren in en 
om het huis. 

 Nacht van de Nacht zaterdag 27 oktober 2018. 
 Uitgave van de ZNMK.  
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Uitnodiging Jaarvergadering 

 
De Jaarvergadering wordt gehouden op woensdag 20 juni 2018. 
 
We verzamelen rond 19.30 uur in: 
 
 
 
 
 
 
 
 
Waarna we naar de Rosariumtuin wandelen.  
 
Agenda: 
 

1. Rondleiding door de Rosariumtuin door Ton Smit en/of Jacob Spaander. 

Na de rondleiding wandelen we terug naar het buurthuis waar we de 
jaarvergadering houden. 

2. Ontvangst aldaar met koffie of thee. 

 

Daarna:  

3. Opening Jaarvergadering  

4. Verslag Jaarvergadering 21 juni 2017  
(het verslag van de vorige vergadering is ter plaatse beschikbaar) 

5. Jaarverslag 2017 

6. Financieel verslag 2017 

7. Kascommissie 2017 

8. Benoeming Kascommissie 2018 

9. Rondvraag 

10. Sluiting (rond 22.00 uur) 

Buurthuis de Pelikaan 
Kervelstraat 185-A, 
1562 AJ Krommenie 


